

August 1, 1958 Note Relating to the Designation of an Objective

Citation:

"Note Relating to the Designation of an Objective", August 1, 1958, Wilson Center Digital Archive, Archives du secrétariat général des Affaires africaines et malgaches et de la Communauté (1958-1974) [AG/5(F)] Box : 318 https://wilson-center.drivingcreative.com/document/240233

Summary:

Authorization request to eliminate an organizer of a French legion deserters organization, Schulz Lesum, in Tetouan, Morocco.

Original Language:

French

Contents:

Original Scan Translation - English

Le 1er Août 1958

- ICHE

relative à la désignation d'un objectif

SCHULZ LESUM, sujet allemand, résidant à TETOUAN depuis de nombreuses années, est le chef d'une organisation de désertion de légionnaires

A la suite d'une mission de reconnaissance, un contact commerci
a été établi avec SCHULZ LESUM. Ce contact entretenn per correspondance
doit nous permettre d'attirer l'objectif dans un lieu favorable au Maroc
et de le traiter discrètement par toxique indétectable et à effet différé
Il est demandé que cet individu soit désigné comme objectif.

Racul de l'Armée a proposé au S.D.E.C.E.

A la suite d'une mission de reconnaissance, un contact commerci
a été établi avec SCHULZ LESUM. Ce contact entretenn per correspondance
doit nous permettre d'attirer l'objectif dans un lieu favorable au Maroc
et de le traiter discrètement par toxique indétectable et à effet différé
Il est demandé que cet individu soit désigné comme objectif.

The 1st of August 1958

NOTE

Relating to the designation of an objective

SCHULZ LESUM, a German subject and resident of TETOUAN for several years, is the chief of an organisation facilitating the desertion of French legionnaires.

The Chief of Defense Staff has proposed to S.D.E.C.E. that this individual, whose action is harmful to French interests in Algeria, be neutralized.

Following a reconnaissance mission, a commercial contact has been established with SCHULZ LESUM. This contact, maintained by correspondence, should allow us to attract the objective in a favourable location in Morocco and to treat him discreetly by using an undetectable toxic with delayed effects.

It is asked to designate this individual as an objective.

Manuscript note:

Received on 3 August 1958
Have given agreement in principle
Agreement from Admiral Cabanier
on 4 August, Transferred
promptly to Col Roussillat
Signed JF [Jacques Foccart]